

موديز تثبت تصنيف البنك التجاري عند "A2" مع نظرة مستقبلية مستقرة

الدوحة، قطر: أكدت وكالة "موديز" وهي وكالة تصنيف عالمية، التصنيف الائتماني طويل الأجل لمخاطر الطرف المقابل عند درجة "A2"، وتصنيف الودائع عند درجة "A3"، مع نظرة مستقبلية مستقرة.

وبحسب التقرير الصادر عن موديز، يعكس تصنيف البنك التجاري توقعات الوكالة بأن تشهد رسملة البنك زيادة تدريجية فيما تحافظ سيولته على ثباتها مما سيساهم في موازنة الضغوط المتعلقة بجودة الأصول.

ويُعزى هذا التصنيف إلى عدة نقاط قوة رئيسية، بما في ذلك الاحتمال الكبير لحصول البنك على الدعم من الحكومة القطرية عند الحاجة، ونسبة الربحية العالية، والكفاءة القوية، ومعدل السيولة الجيد، والاحتياطات المعتدلة لرأس المال.

وفي هذا السياق، قال جوزيف أبراهام، الرئيس التنفيذي لمجموعة البنك التجاري: "يثني تصنيف موديز على صلابة نموذج أعمالنا ومرونته، ويعكس إدارتنا الحكيمة للمخاطر، والتنفيذ المنهجي لخطة أعمالنا الخمسية، إلى جانب التزامنا المستمر بتقديم قيمة مستدامة لعملائنا وجميع المساهمين".

بالإضافة إلى تصنيف موديز الجديد، يتمتع البنك التجاري حاليًا بتصنيفات قوية من عدة وكالات رفيعة المستوى. فقد حصل البنك على تصنيف ائتماني طويل الأجل بدرجة A من وكالة فيتش، و A- من وكالة ستاندرد آند بورز، كلاهما مع نظرة مستقبلية مستقرة.

انتهى.

Moody's Affirms Commercial Bank's Rating at "A2" with a Stable Outlook

Doha, Qatar: Moody's, a global credit rating agency, has affirmed Commercial Bank's long-term counterparty risk rating at "A2" and deposit rating at "A3" with a stable outlook.

According to Moody's, Commercial Bank's ratings reflect the agency's expectations that the Bank's capitalization will gradually increase, and liquidity will remain steady which will balance asset quality pressure.

The affirmation is attributed to several key strengths, including the very high likelihood of support from the Government of Qatar, strong profitability and efficiency, healthy liquidity, and solid capital buffers.

Joseph Abraham, Group Chief Executive Officer of Commercial Bank said: "Moody's affirmation underscores the strength and resilience of our business model. It reflects our prudent risk management, systematic execution of our five-year strategic plan, and our continued commitment to delivering sustainable value for our customers and stakeholders."

In addition to Moody's latest ratings, Commercial Bank currently enjoys strong credit ratings from all the major agencies. The Bank's long-term rating is rated A by Fitch, and A- by Standard & Poor's. Both ratings with a Stable Outlook.

Ends.